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"Hem liderat un govern progressista, amb un projecte de justícia social i sostenibilitat, amb resultats 
econòmics d’èxit i des del diàleg i el consens i amb estabilitat. Això es el que necessita Barcelona" 

 

VÍDEO DE LA INTERVENCIÓ (al punt d'inici) 

 

 
Crec que totes podem coincidir en reconèixer que no ha estat un mandat en unes circumstàncies fàcils: pandèmia, guerra, i les 

respectives conseqüències d’ambdues (confinament, emergència sanitària, vacunació, dificultats econòmiques, inflació, majors 

necessitats socials, aplaçament d’obres...) 

I tanmateix la bona noticia és que Barcelona ha demostrat una capacitat de resiliència extraordinària. 

I començo amb dades econòmiques, que a tothom els preocupa molt. Perquè la realitat a dia d’avui es aquesta: 

Barcelona té la dada d’atur més baixa dels darrers 15 anys. I sí, creem més ocupació que el Madrid del descontrol amb el que 

alguns s’emmirallen, i sense els costos socials que el seu model genera. 

Hem recuperat ja el PIB d’abans de la pandèmia i creixem a un ritme superior al de la resta d’Espanya i de Catalunya. Cosa que, per 

cert, no passava abans de 2015. 

I Barcelona es la primera ciutat europea en captació d’inversions estrangeres. La primera d’europa. 

No ho dic jo, sabeu qui ho diu? Un diari al que crec que vostès li atorguen una gran credibilitat: el Financial Times. 

I tot just aquest dimecres la Fundació del Mobile publicava un estudi que indicava que els hubs tecnològics a Barcelona s’han 

duplicat des de 2018. 

Les dades avalen que el model impulsat aquests anys a Barcelona, funciona. 

I en aquest èxit hi ha contribuït molta gent. Però també es evident que els darrers 8 anys han estat decisius per impulsar un model 

de ciutat més social, més sostenible i més competitiva. 

En definitiva, hem impulsat una economia més diversificada, amb més valor afegit i més innovadora. 

Però a més ho hem fet en una ciutat més social i més sostenible, perquè una cosa ha d'anar amb l'altra. 

Líders en inversió social. Som la gran ciutat amb major inversió social per habitant... i per cinquè any consecutiu! Destinem un 50% 

més que Madrid! 

Quan havia tingut Barcelona aquesta prioritat durant tants anys seguits? 

Aquesta dada no és abstracta, es materialitza en una llista de nous serveis públics m’ocuparien tot el temps de la intervenció: 

Konsulta’m, Concilia, Unitat antidesnonaments, PAE’s... 

Líders en sostenibilitat: el pla Cerdà va ser criticat per alguns quan es va aprovar perquè s’avançava als seus temps. 

Com avui les superilles. Però el cert és que reben el reconeixement de Nacions Unides, i són imitades arreu (Viena, Berlín, Nova 

York...). 

I per molt electoralisme que es faci, són el futur i ningú les traurà. 
  

https://ajuntament.barcelona.cat/alcaldessa/ca/coneix-millor-lalcaldessa/discursos/estat-de-la-ciutat-2023-intervencio-al-plenari
https://ajuntament.barcelona.cat/alcaldessa/ca
https://www.youtube.com/live/-9lgmdv053I?feature=share&t=6305


 

 

 

I per tot això Barcelona gaudeix d’un extraordinari reconeixement internacional i capacitat d’atracció. Novament el balanç només 

d’aquests darrers 4 anys es indiscutible: 

• El Supercomputing Center, primer ordinador quàntic del sud d’Europa, al que ara se li afegirà un segon. 

• Seu del projecte Giga de l’ONU, per a la digitalització de les escoles del món 

• MWC seu permanent a Barcelona i confiança plena en la ciutat, i s'hi ha afegit altres com l’ISE. 

• Copa Amèrica de Vela 

• Capital de l’Arquitectura el 2026 Manifesta 

• Empreses punteres no deixen de triar Barcelona per instal·lar els seus hubs digitals: Cisco, Norrsken, Infor, Microsoft... 

Quant feia que Barcelona no tenia aquest impuls? Quant feia que Barcelona no podia presumir d’aquestes dades i prestigi? Quan 

va ser la darrera vegada que un alcalde podia venir aquí a presumir d’un balanç així? 

Per últim, tan important com el què es fa es el com ho hem fet: 

Amb innovació: hem fet coses que, senzillament, no s’havien fet mai. I que no només funcionen, sinó que reben el reconeixement 

internacional: els APROP (premiats), la Unitat antidesnonaments (premiada), cohabitatge amb cessió d’us, el protocol No Callem, 

que ha permès avançar molt en la lluita contra la violència contra les dones. 

Amb lideratge metropolità i de país: BCN Energia, l’Operador metropolità de l’habitatge, la incorporació de la Generalitat al 

consorci del Besós... 

Posant ordre: qui vol tornar a la barra lliure de l’especulació i al monocultiu del turisme? Hem regulat i ens hem plantat davant 

d’aquestes activitats, i també dels joc i apostes, que tan mal fan als nostres joves, aturant les macrocuines i supermercats 

"fantasma", taxa Amazon... I ho hem fet de manera honesta (moltes querelles, totes arxivades). 

Amb la gent (participació): Decidim (premiat), pressupostos participatius, assemblea ciutadana pel clima... que ens ha convertit 

en la Capital Europea de la Democràcia 

Superant les nostres competències: habitatge (més que la Generalitat), salut mental, ciència, canvi climàtic... 

Amb eficàcia i eficiència: Barcelona té 1.000 milions més de pressupost que el 2015. I sense incrementar el deute, tot i el que hem 

viscut! 

L’Ajuntament del 2023 té 3.000 funcionaris més que el 2015, 1.000 dels quals són guàrdies urbans. 

I no es per casualitat que Barcelona fos de les primeres ciutats a rebre Next Generation. 

Amb diàleg i amplis acords amb agents socials i econòmics, diferents institucions i un ampli suport polític. 

el PSC ha estat el nostre soci de govern, 

amb ERC hem aprovat els 4 pressupostos i tots els grans projectes de transformació de ciutat, 

i Junts ha recolzat més del 80% de les iniciatives del govern. 

Alguna cosa hem fet be si ha comptat amb el seu suport. 

En definitiva, hem liderat un govern progressista, amb un projecte de justícia social i sostenibilitat, amb resultats econòmics d’èxit 

i des del diàleg i el consens i amb estabilitat. Això es el que necessita Barcelona. 

Aquesta és una ciutat progressista i valenta, que no té por de fer canvis i de transformar-se per enfrontar els reptes del futur. I 

quan fem aquestes transformacions en un principi generen debat però un cop fetes ningú vol tornar enrere. 

Ningú vol tornar enrere dels milers de pisos de lloguer social que estem fent a la ciutat, com no s'havien fet mai; de les 

pacificacions que s'estan fent a l'Eixample, Avinguda Meridiana i a tots els barris de la ciutat; dels nous serveis públics, com el 

dentista municipal, el psicòleg municipal, el Concilia... 

Un cop aquestes transformacions són una realitat, ningú vol tornar enrere. I per això vull seguir liderant un govern progressista 

que continuï tirant endavant aquesta transformació. 

Perquè Barcelona té un projecte pel s.XXI i està funcionant. 


